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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 301 stillet af Folketingets 
Miljø- og Planlægningsudvalg. 
 
 
Spørgsmål 301 
Hvorfor vil regeringen stemme imod GMO MS8 raps fra Bayer 
Cropscience? 
 
Svar 
Jeg orienterede om den danske holdning til ansøgningen om godkendelse 
til markedsføring af de genetisk modificerede rapslinjer (Ms8, Rf3 og 
Ms8xRf3) i det samlenotat om rådsmøde (landbrug og fiskeri), som er over-
sendt til udvalget den 12. september 2006. 
 
Der er tale om en ansøgning om godkendelse til import, forarbejdning og 
foderanvendelse, men ikke til dyrkning. Ved afstemningen i komiteen under 
udsætningsdirektivet (2001/18/EF) i december 2005 kunne komiteen ikke 
tage stilling, og derfor er sagen nu oversendt til Rådet. 
 
Det vurderes at godkendelse til import, forarbejdning og foderanvendelse 
ikke vil få konsekvenser for miljø og sundhed i Danmark. Da sagen var til 
afstemning i komiteen, sagde Danmark imidlertid nej, idet regeringen fandt, 
at de detektionsmetoder, der skal bruges i forbindelse med kontrol, bør væ-
re validerede inden markedsføringsgodkendelsen. Dette synspunkt opret-
holdes, og derfor stemte Danmark nej i Rådet. 
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